
Nenechám(e) se umlčet!
   Ani nedávný týden nebyl prost událostí. Podívejme se spolu na ně.

 »Sněmovní  matador  Marek  Benda  neomylně  identifikoval
společenský  konsenzus  a  pak  se  bez  mrknutí  oka  postavil  na
opačnou stranu«. Tenhle popis  připojil  Deník N k fotografii  Marka
Bendy,  stálice  Poslanecké sněmovny.  O co  jde? Jde o  to,  že  se
poslanec Bedna v posledních týdnech uchýlil  k  hodně zvláštnímu
boji – a teď se podržte – za práva pedofilů. Benda spolu s dalšími
dvěma poslanci  z  ODS –  Karlem Haasem a  Pavlem Staňkem –
navrhuje mírnější  podobu takzvaného dětského certifikátu, než na
které  se  v  lednu  dohodli  politici  koalice  i  opozice  s  ministrem
spravedlnosti.  Dětský  certifikát  v  podobě  speciálního  výpisu  z
rejstříku trestů má přitom sloužit k tomu, aby pachatelé závažných

trestných činů měli doživotní zákaz práce s dětmi. Benda ale nyní proti návrhu brojí s tím,
že jde o celoživotní vyřazení ze společnosti. Podle trojice poslanců ODS by však zápis
pro pachatele neměl  být  doživotní  a navrhují  návrat  k  jednomu z  pracovních  návrhů
zákona, který by práci s dětmi zabraňoval pouze na 5 až 30 let podle výše trestu.
  Při pohledu na předvolební preference koalice SPOLU se zřejmě Benda rozhodl svou
stranu pohřbít úplně, jinak si nedokážu vysvětlit jeho boj za právo pedofilů a násilníků v
budoucnu  třeba  učit  děti.  Obzvlášť  v  situaci,  kdy  jde  o  novelu  jeho  vlastní  strany,
schválenou opozicí i ministerstvem spravedlnosti. Tohle je opravdu půl roku před volbami
pro  někoho z  ODS priorita?  Snažit  se  zmírňovat  tresty  pro  usvědčené a  odsouzené
delikventy?
  Dle pracovního návrhu, který prosazuje Marek Benda, by člověk, který by se dopustil
znásilnění, ale od soudu by odešel s podmínkou, měl po pěti letech od uplynutí zkušební
doby čistý štít. Zaměstnavatel by si tak mohl myslet, že se takový člověk v životě ničeho
nedopustil. Na otázku Českého rozhlasu, zda by byl klidný, kdyby takový člověk pět nebo
deset let od konce podmínky vedl na táboře, ve škole, v družině, ve sportovním nebo
skautském oddílu jeho děti nebo vnoučata, odpověděl Marek Benda stoickým »Já bych
asi klidný byl. Proč bych neměl být klidný?« A druhým dechem dodal, že právo na práci s
dětmi řadí za základní lidská práva.
  Umíte  si  tedy  zřejmě  představit  mediální  spoušť  vyvolanou  tímto  bojem,  kterému
nerozumí nikdo, krom Bendy samotného. Proto bylo třeba se pokusit situaci zachránit a
zavděčit  se  zbytkům  svých  voličů  něčím,  na  co  přece  už  přes  30  let  slyší  –
antikomunismem. Respektive další snahou dostat KSČM mimo zákon a ideálně zavřít
kohokoliv, kdo kritizuje dnešní systém, který je v očích Bendy tím jediným správným a
spravedlivým.  A tak  zatímco  pedofil  hlídající  dítě  na  táboře  nechává   Bendu  zcela
klidným, komunisté mu z nějakého důvodu stále nedají spát. Je přece třeba je pěkně po
demokraticku  zakázat.  Znovu  se  tak  potvrzuje  jediné  –  Marek  Bedna  má  celé  své
působení v politice založeno na tom, že někomu škodí. Tuhle jeho staronovou iniciativu
tak kromě snahy o odpoutání pozornosti vnímám také jako pokus o zbavení se politické
konkurence, která ohrožuje Fialovu partičku a zbytky jeho věrných. Ve světle událostí v
Rumunsku, Francii i jinde jsou tyto snahy velice nebezpečné a občané by se měli mít na
pozoru, co příště bude chtít Benda trestat a cenzurovat, zatímco bojuje za práva pedofilů.
Za sebe říkám, že mě žádný Benda ani jemu podobní nikdy neumlčí – i kdyby mě vsadili
na 5 let do vězení. Jedinou možností, jak se jejich politiky zbavit, je říct jim už za pár
měsíců STAČILO!
   A nejde zdaleka jen o Marka Bendu, kvůli komu je třeba přijít na podzim k volbám a
ukázat  mu,  co  si  o  jejich  práci  v  Poslanecké  sněmovně  myslíme.  Jde  o  objektivní
ukazatele propadu životní úrovně v ČR. Jako absolutní dada působí PR foto Jurečky, dle
kterého by zřejmě dávky měly  sloužit  pro  pracující,  protože ekonomika ČR na konci
Fialova vládnutí není schopná zajistit pracujícím důstojnou mzdu, což ostatně dokládají
nová data OECD. 
  Zatímco Maďarům, Polákům, Slovákům i Rakušanům se podařilo inflaci zvládnout bez
propadu reálných mezd, Česká republika se opět objevila na chvostu sledovaných zemí
s propadem přes 7 % v porovnání s koncem roku 2019. 
  To ale ODS ani nikoho ze SPOLU nezajímá. Jejich cílem je pouze škodit těm nejvíce
ohroženým a maximalizovat vlastní zisk, jak dokládají  další dva příklady z uplynulého
týdne. Zastavme se ještě jednou u zmíněného Mariana Jurečky. Ten způsobil v tomto
volebním  období  již  poněkolikáté  bouři  mezi  postiženými  lidmi.  Když  Sněmovna
projednávala  počátkem března novelu zákona o sociálních službách,  ministr  práce a
sociálních  věcí   Jurečka  předložil  ve  druhém čtení  pozměňovací  návrh,  který  by  od
července 2027 zavedl  nový příspěvek na osobní  asistenci.  Ten by byl  určen lidem s
nejvyšším, tedy čtvrtým stupněm příspěvku na péči, kteří doma čerpají od registrovaného
poskytovatele více než 80 hodin osobní asistence. Příspěvek by jim zpětně uhradil až
dalších 80 hodin péče měsíčně. Na to však zareagovala Česká asociace paraplegiků,
která upozorňuje především na to, že nejde o systémovou změnu: »Opatření podporuje
pouze velmi úzkou skupinu potřebných, ostatní ve srovnatelné situaci zcela opomíjí, což
je nesystémové řešení. Přejeme navrhovanou podporu pro 3500 lidí se čtvrtým stupněm
příspěvku  na  péči,  kterým  se  poštěstilo  mít  svého  poskytovatele  osobní  asistence.
Současně  ale  očekáváme návrh  srovnatelné  podpory  pro  zbývajících  26  500  lidí  ve
srovnatelné nepříznivé životní situaci, a pro pečující v režimu 24/7«.
  Návrh se nelíbí ani Národní radě osob se zdravotním postižením. »Příspěvek se bude
vyplácet pouze poskytovatelům osobní asistence, ale nijak nezlepší situaci osob, které
pečují samy o klienty se čtvrtým stupněm míry závislosti  a také neřeší situaci osob v
místech,  kde osobní  asistence není  dostupná v  potřebném rozsahu,« sdělil  šéf  rady
Václav  Krása,  který  Jurečku  kritizuje  dlouhodobě,  přičemž  dlouhodobě  do  zákona
prosazuje zvýšení příspěvku na péči u dospělých v prvním stupni z 880 korun na 2000 a
ve druhém stupni ze 4900 korun na 6000 korun. Ani čtyři roky u vlády však pro Jurečku
nebyly dost na to, aby našel finance pro systémové řešení, které by potřebným lidem
zaručily vyšší podporu, než je 880 korun. Absolutní zkáza sociálního systému v podání
ministra asociálních věcí Jurečky.
Fialův protekční zeť. Jediné štěstí, že podobné existenční problémy nemusí řešit zeť
premiéra Fialy. Je vždy dobré slyšet, že alespoň někomu se za této vlády daří, což si
rozhodně může říct předseda mládežnické organizace ODS, Michal Chládek, který si loni

                   Jana Bobošíková

vzal premiérovu dceru. Chládek v současnosti zastává 5 veřejných funkcí, za které
inkasuje dohromady asi 100 tisíc korun. Na kumulaci funkcí upozornil Deník N, podle
kterého  má  Chládek  u  některých  funkcí  více  absencí  než  účastí.  Působí  jako
zastupitel Jihomoravského kraje, kde má také pozici uvolněného předsedy sociálního
výboru.  Je  rovněž  členem  kontrolního  výboru  brněnského  zastupitelstva,  členem
komise pro chytré a otevřené město, dále zastupitelem městské části Brno-Jundrov,
kde byl ještě letos začátkem roku předsedou kontrolního výboru, a působí i jako člen
představenstva ve Vírském oblastním vodovodu.  A aby toho neměl málo, je vedle
veřejných  funkcí  také  předsedou  Mladé  ODS  a  advokátním  koncipientem  a
místopředsedou Pravého břehu – Institutu Petra Fialy. »Je to velká trafika a brutální
nepotismus. Premiér Fiala si dělá rodinný byznys, a právě přes tuto protekci dostává
jeho zeť fleky,« řekl anonymní zdroj serveru Novinky.cz.
  Ochrana pedofilů, trafiky, zavírání názorových oponentů a opovrhování postiženými.
Tohle je tvář čtyřkoalice půl roku do voleb. Do voleb, ve kterých můžeme říct této
asociální vládě společně Stačilo!
  ODSáci: Na naše peníze nesahejte!  Na své platy si ODSáci nenechají sáhnout
nejen ve Sněmovně a na krajích, ale ani v europarlamentu. A nejen oni. Když hlasoval
EP o svých odhadovaných příjmech a výdajích na rok  2026 a jak je  již  při  tomto
ročním  hlasování  zvykem,  hlasovalo  se  i  o  návrhu  snížit  plat  nám  poslanců  na
polovinu, aby více odpovídal platům napříč Evropou. A opět se ukázalo, že většina
europoslanců si na své královské platy sáhnout nenechá a radši dál zůstane zcela
odtržená od reality, v jaké Evropané žijí. A to je potřeba říct, že i při snížení tohoto
platu na polovinu by se jednalo o stále vysoký plat na evropské poměry.
  Pro snížení tak hlasovalo 71 europoslanců, proti snížení 463 a 51 europoslanců se
zdrželo. Já jsem samozřejmě hlasovala pro snížení. Naopak na jedné lodi těch, kteří
si myslí, že si své astronomicky vysoké platy zaslouží, a hlasovali tak proti snížení, se
nachází  Pirátka  Gregorová,  Nerudová  z DOZISTANU,  Motorista  Turek,  křesťanský
demokrat Zdechovský, pánové Kolář a Niedermayer z TOP 09 či modří ptáci natřeni
na zeleno, Krutílek, Vondra a Vrecionová. Kolega David z SPD se hlasování zdržel.
  Tak prosím posuďte sami, zda vám přijde, že pro vás a pro naši zemi pracují tito lidé
tak  dobře,  že  si  zaslouží  mít  platy  jako z pohádky.  Za mě říkám jasné STAČILO!
přeplácení členů parlamentů, ať již jde o ten evropský či český.

Kateřina Konečná

STAČILO! si věří na dvouciferný výsledek ve volbách
do Sněmovny

KSČM se chce po podzimních volbách vrátit  do Poslanecké sněmovny,  a to
v rámci  seskupení  STAČILO!.  Na   tiskové  konferenci  31.3.,  na  níž  byli
představeni lídři krajských kandidátek, to uvedla předsedkyně strany a lídryně
kandidátky Kateřina Konečná, která bude kandidovat v Moravskoslezském kraji.
Slibuji, že uděláme dvouciferný výsledek, řekla.
STAČILO! tvoří kromě KSČM také Česká strana národně sociální (ČSNS)
a Spojení demokraté – Sdružení nezávislých (SD-SN).
TK  hnutí odstartovala symbolicky za pět minut dvanáct hodin. Podle Konečné i
ČR se po třech letech vlády SPOLU, STANu a Pirátů dostala do stavu pět minut před
dvanáctou. »Nebude lehké tento kurs zvrátit, ale hnutí STAČILO! je připraveno stát se
nástrojem občanů, silným hlasem umlčované většiny a místo Fialových pohádek psát
lepší život pro naší zemi i její obyvatele,« prohlásila Konečná.
Připomněla,  že  životní  úroveň  Čechů  klesla  víc  než  po  roce 2008. »Jsou  na  tom
nejhůř  v Evropské  unii.  Češi  po  covidu  zchudli  nejvíc  v Evropě.  Reálné  mzdy  se
propadly  o  deset  procent.  Česko  má  nejdražší  bydlení  v Evropě.  Na  pořízení
průměrného bytu je potřeba víc než třináct ročních mezd. Prioritou hnutí STAČILO!
proto  bude  státní  podpora  masívní  výstavby  družstevních  a  obecních  bytů  s
dostupným  nájemným,« prohlásila.  Současné  vládě  Petra  Fialy  vytkla  nesplněné
sliby. »Slibovali, že budeme patřit na Západ, a přitom nás předběhlo v úrovni mezd už
i Polsko, zatímco naši občané berou mzdy na úrovni roku 2018. Slibovali stabilitu a
přinesli  nejistotu. Slibovali  prosperitu a přinesli  zdražování.  Zatímco občanům brali,
sobě plnými hrstmi přidávali,« uvedla Konečná. Tomu všemu je podle ní potřeba říct
stačilo. Hnutí navrhuje zrušit Senát, což je podle Konečné jenom »drahé odkladiště
vysloužilých politiků«. »Každý rok nás tahle žvanírna stojí půl miliardy korun, za jedno
funkční  období  to  jsou tři  miliardy,« uvedla předsedkyně komunistů.  Jde o  peníze,
které lze podle ní použít jinak, mnohem smysluplněji.
Nastal čas zúčtování »Stačilo lžím, stačilo korupci, stačilo okrádání běžných občanů.
Nastal čas zúčtování. Je třeba udělat audit rozhodnutí, která tato vláda učinila, ať už je
to posunutí věku odchodu do důchodu nebo nesmyslný nákup F-35 za stovky miliard
korun,« prohlásila Konečná. Rovněž už je potřeba říct stačilo almužnám, které lidé
dostávají za svoji  práci. Ze  svých výdělků musí být schopni důstojně žít. Hnutí
proto připravuje daňové zvýhodnění, které bude motivovat firmy a instituce k zavedení
třináctého platu a zároveň chce zvýšit slevu na poplatníka tak, aby lidem zůstávalo
mnohem více. Zasadit se chce  o zlevnění potravin a sníženou DPH na léky a energie.
»Vláda války, korupce, chaosu, bank a nadnárodních korporací,« tak charakterizovala
Konečná současný Fialův  kabinet.  V historii  vlád  ČR se podle  ní  vždy šlo  jen  po
malých rybách, protože těch velkých se všichni báli. »Hnutí STAČILO! si ale nevodí na
provázku žádní miliardáři  a sponzoři,  jako je to v případě ostatních stran,« uvedla.
Připomněla, že ve volbách do Evropského parlamentu STAČILO! dokázalo porazit tři
parlamentní  strany,  kromě  jiného  i  vládní  Piráty  a  STAN. »Slibuji,  že  uděláme
dvouciferný výsledek a všem těm lumpárnám konečně řekneme stačilo,« prohlásila.
Veřejnosti  představila kandidátku hnutí pro podzimní volby do Poslanecké sněmovny.
Kandidátku v hl. m. Praha povede Petra Prokšanová, podle níž ve Sněmovně chybí
autentická  a  radikální  levice,  která  se  nebude  bát  postavit  všem,  kdo  se  snaží
pracující  sdírat  z kůže.  Podle  předsedy  hnutí Daniela  Sterzika,  který  je  lídrem
kandidátky v Jihomoravském kraji, nelze stát stranou a z gauče nadávat na politiky.
Téma  bezpečnosti  si  vzala  za  své  lídryně  kandidátky  v  Jihočeském  kraji Jana
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Turoňová. Jaroslav Komínek,  jednotka kandidátky v Ústeckém kraji, se zaměřuje na
problémy dopravy, jeho cílem je zrušení Green Dealu. Záchranář Stanislav Mackovík je
jedničkou kandidátky v Libereckém kraji, sociální oblasti se chce věnovat lídr kandidátky
v  Olomouckém kraji Vladimír  Urbánek.  Hnutí  se  nebálo  dát  do  čela  kandidátky  ani
mladé lidi, v Plzeňském kraji ji  povede student Vítek Prokop. Kandidátku ve Zlínském
kraji povede bývalá poslankyně KSČM místopředsedkyně ÚV KSČM Marie Pěnčíková,
rozvoji  venkova se  chce věnovat  lídr  v  Kraji  Vysočina Otakar  Březina.  Na problémy
pěstounské péče se hodlá zaměřit lídr v Karlovarském kraji Pavel Navrátil. 
  V  Královéhradeckém  kraji  povede
kandidátku  letecký  konstruktér Michal
Klusáček a  v  Pardubickém  kraji  tiskový
mluvčí  KSČM Roman  Roun.  V čele
kandidátky  ve  Středočeském  kraji  je
redaktorka Jana  Bobošíková.  Hnutí
STAČILO! je podle ní jediné hnutí, které
má odvahu říct,  že »válka není  řešení,
neřídí  ho  lobbisté,  ale  lidi,  kteří  cítí
zodpovědnost za svoji zem«.
  V závěru  tiskové  konference  Konečná
představila patrona hnutí. Je jím expert na
zahraniční politiku Petr Drulák. »STAČILO! je síla, která bude bránit mír proti válečnému
štvaní,  svrchovanost  proti  vměšování  Bruselu,  prosperitu  proti  zbídačování,  sociální
spravedlnost proti vykořisťování, pravdu proti propagandě,« uvedl.
(jad)

Nové byty či ordinace ve Středočeském kraji
 v nedohlednu?

Zastupitelstvo Středočeského kraje 31. 3. opět ukázalo „válec“ vládnoucí koalice STAN a
SPOLU, který se nerozpakoval zlikvidovat jakýkoliv opoziční pokus o zlepšení klíčových
služeb v kraji.
Při rozdělování přebytku neprošel návrh Stačilo! poskytnout 40 milionů korun na podporu
bytové výstavby (kraj má přece dle pana Skopečka nově možnost poskytnout až 250 tisíc
Kč na projektovou dokumentaci),  neprošel návrh mít startovacích 10 milionů na nově
vytvořený  program  podpory  primární  péče,  tedy  ordinací  praktických,  dětských  či
zubních.  Neprošlo  ani  50  milionů  na  jízdné  ve  veřejné  dopravě,  aby  se  nemuselo
zdražovat,  natož námi  podporovaný návrh  ANO -  40  milionů Kč  na obnovu projektu
Středočeského jízdného, který by zlevnil jízdné pro některé cílové skupiny.
Problém ale nebyl s třímilionovou dotací pro spolek Team 4 Ukraine (protinávrh Stačilo!
věnovat na humanitární účely ony prostředky Českému červenému kříži neprošel), ani
s milionem pro Topolánkovo Jagello 2000, natož s navýšením podpory pro neziskovku
Post bellum.  Že pak koalice odmítla i petici proti základnám USA ve Středočeském kraji,
v Čáslavi  a  Staré  Boleslavi,  včetně  obav  občanů  z bezpečnostních,  ekologických,
hygienických a ekonomických dopadů tohoto kroku, to je v tom kontextu asi jasné.
   A tak se v dubnu, dle mé interpelace, možná dočkáme snad již funkčního systému
odpovídání provozovatele integrované dopravy na dotazy a stížnosti občanů. Bude to
třeba, zejména, až se po zdražení veřejné dopravy přesunou další cestující do aut na již
tak přetížené silnice a ucpe se i ta doprava veřejná… Když k tomu přidáte očekávaný
demografický  vývoj  a  související  nedostatky  služeb  i  v oblasti  školství,  zdravotnictví,
sociálních věcí, čekají nás pěkné časy… Nebo tomu řekneme Stačilo!?
Reportáž ze  4. zastupitelstva Středočeského kraje
 31. 3. se konalo 4. Zastupitelstvo Středočeského kraje. Na programu mělo přes 130
bodů. Doplněny byly změny ve složení výborů, dále byla do programu zařazena i petice
občanů proti umístění vojáků USA v našem kraji, chtěli jsme předřadit na začátek, aby
občané  a  členové  petičního  výboru  nečekali  do  konce  jednání,  ale  to  neprošlo
(podpořeno jen 8 hlasy, zejm. za Stačilo! a SPD).
Změny ve výborech byly podpořeny napříč zastupiteli, ANO doplnilo i chybějící členy ve
výborech  za  ANO.  Podpořena  byla  i  vyrovnávací  platba  Středočeskému inovačnímu
centru do 10 mil. Kč (přesun ze startupů k investicím).
  Pak se projednával dar 3 mil. Kč neziskové organizaci Team 4 Ukraine, z. s. na podporu
Ukrajiny. Navrhli  jsme ony prostředky věnovat ČČK, která má Fond humanity ČČK a
zásadu neutrality. Náš protinávrh získal 30 hlasů, neprošel. 
  Poskytli  jsme  1,2  mil.  Kč  Asociaci  krajů  i  2,5  mil.  Kč  Potravinové  bance  Praha  a
Středočeský kraj. Prošel i aktualizovaný zásobník projektů a zásobník investic.
  Delší debata byla u rozdělení přebytku, kde se nově rozděluje 1,8 mld. Kč. Stačilo!
navrhlo dát 40 mil. Kč na Fond podpory obecního bydlení, 10 mil. Kč na Fond podpory
primární péče, tedy na podporu ordinací a 50 mil. Kč na účelovou rezervu – jízdné ve
veřejné dopravě, kde vedení kraje připravuje zdražení od ledna až o 30%. Pro návrhy
bylo ale jen 31, 31 a 31 ( z 65 )zastupitelů.
  ANO navrhlo dát 7,5 mil. Kč na podporu Sportovních center mládeže a 3 mil. Kč na
navýšení  podpory regionálních funkcí  divadel.  Také chtělo dát  40  mil.  Kč na obnovu
projektu Středočeského jízdného. Pro návrhy ale hlasovalo jen 31, 31 a 31 zastupitelů.
Koalice si prohlašovala 33 hlasy původní návrh.
  Poskytli jsme dotace z Fondu cyklistické infrastruktury, podpořili smlouvy s městy na 2
úseky cyklostezky Greenway Jizera, schválili i dotaci obci Samopše na lávku a vytvoření
stezky pro pěší a cyklisty. Podpořili jsme dodatky zřizovacích listin KSUS a IDSK - odpis
projektových příprav nedokončených projektů kapitoly Doprava. Podpořena byla změna
charakteru  prostředků  u  projektu  II/118  Kladno,  oprava  mostu  přes  Huťskou  silnici.
Vyhlášen byl  Fond pro  homogenizaci  krajské  dopravní  infrastruktury,  podpořena byla
metodika  pro  majetkoprávní  vypořádání  historických  zátěží  pod  silnicemi  i  ručitelský
závazek SFDI (511 mil. Kč).
  V sociálních otázkách se  řešil  bezúplatný  převod majetku  kraje  na  Domov  seniorů
Vojkov v hodnotě 3 mil. Kč, i převod prostředků na Sociální služby Kralupy nad Vltavou,
původní  žádost  byla  špatně  vyplněná.  Aktualizována  byla  síť  sociálních  služeb.
Vypomohli  jsme  6,5  mil.  Kč  návratné  pomoci  na  předfinancování  nových  kapacit
Národnímu ústavu pro autismus. Změnili jsme zřizovací listiny Domova Buda, Domova
v Zahradách Zdice i Domova Svatý Jan. 
  Ve  školství  jsme  schválili  dotace  na  chod  krajských  a  obecních  škol  i  rozpis
neinvestičních výdajů hrazených ze státního rozpočtu školám. Dodatkem 1 jsme podpořili
dotaci na opravu Sportovního areálu u gymnázia v Kladně. Probírala se výroční zpráva o
stravu a rozvoji vzdělávací soustavy v kraji za rok 2023/2024, která ukazuje alarmující
demografická  fakta  v blízké  budoucnosti  i  nedostatek  technických  škol  či  pedagicko-
psychologických poraden. Podpořeno bylo 28 sportovních center mládeže v 19 sportech
částkou 37,5 mil. Kč.
  Z kultury a cestovního ruchu jsme schválili 12 milionů na dotační program na podporu
rozvoje doprovodné infrastruktury v cestovním ruchu, cca 10 mil. na regionální funkce
knihoven včetně dalšího navýšení zejm. na růst mezd, podpořili jsme změnu zřizovacích

listin  Oblastního  muzea  Praha-východ.  Schválili  jsme  upravený  program  rozvoje
cestovního ruchu 2024-2030. 
  Z životního prostředí byly podpořeny dary obcím ve výši 3,6 mil. Kč na výsadbu
stromů i 6,3 mil. Kč na kofinancování - podporu biodiverzity v městských oblastech.
Podpořeny byly i  změny v Plánu rozvoje vodovodů a kanalizací kraje,  diskutována
byla zpráva o plnění cílů Plánu odpadového hospodářství za 2022-2023. Poskytli jsme
35 tis. Kč na sanaci z havarijního fondu ropné havárie na břehu Vltavy v Husinci.
  Ze  zdravotnictví  jsme poskytli  45  mil.  Kč  na lékařskou pohotovostní  službu,  na
záchytky v Kladně, Boleslavi a Příbrami šlo 6 mil. Kč. Do nemocnice v Příbrami půjde
investiční  dotace  90  mil.  Kč  na  robotický  operační  systém.  Schváleno  bylo  i
kofinancování vzniku urgentního příjmu v Kolíně (rok 2025 100 mil, rok 2026 400 mil a
rok 2027 400 mil. Kč).  Byla ukončena činnost Dětského centra Milovice (sloučena
s Domovem  pod  lípou).  Převedeny  byly,  kvůli  zpoždění  dokumentace,  prostředky
alokované na výstavbu základny ZZS Benešov na rekonstrukci pavilonu L v Mladé
Boleslavi.
  Z majetku bylo schváleno 28 bezúplatných nabytí a převodů, 9 vzájemných darování
a směn, 3 úplatné převody, 8 úplatných nabytí a 10 dalších majetkových bodů.
  Z bezpečnosti byl schválen program v rozsahu 82 mil. Kč na podporu dobrovolných
hasičů a složek IZS.
   V Různém  byly  podpořeny  plány  práce  výborů  (dopravní,  sociálních  věcí,  pro
tělovýchovu a sport, pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost a pro finanční výbor),
taky volby přísedících soudů.
  Ve zprávě o činnosti Rady jsme se ptali na individuální dotaci 1 mil. Kč Topolánkově
firmě Jagello 2000, kterou schválila Rada 13. března. Den otevřených dveří v Čáslavi
vedení kraje ale podporuje.
V Diskusi jsme řešili i problémy v dopravě, kdy nefunguje komunikace IDSK s občany
tak, jak má. Prý to bude v dubnu.
Projednávala se petice proti základnám USA v ČR, návrh petentů i Stačilo! odmítnout
přítomnost  cizích  vojáků  nebyl  přijat,  naopak  koalice  prosadila  33  hlasy  usnesení
podporující nesouhlas s peticí.
Zdeněk Štefek

Přepisování historie proniká do škol víc než kdy dřív, 
říká pražská lídryně STAČILO! Petra Prokšanová

  Jako doktorandka oboru Historická sociologie, ví Petra
Prokšanová velmi  dobře,  proč říká  to,  co je  uvedeno i
v titulku.  V  rámci  kandidátky  se  věnuje  právě  tématu
školství. Na tiskové konferenci hnutí STAČILO! jste byla
představena
Vaše  téma,  kterému  se  věnujete  dlouhodobě,  je
přepisování historie. Proniká tato problematika i do škol?
Troufnu si tvrdit, že víc než kdy dřív! Že jde o koordinovaný a

plánovaný proces, vyplývá např. z toho, jak k tématu přistupuje Evropský parlament.
První  vlaštovkou  byl  již  v roce 2006  návrh  předložený  Radě  Evropy  Göranem
Lindbladem ze  Švédska  jménem Evropské  lidové  strany  (EPP)  odsuzující  zločiny
komunistických režimů, který však nebyl přijat. Pokračovalo to přijetím rezoluce v EP
o Svědomí  Evropy  a  totalitarismu v roce 2009,  která  ustanovila  den památky  obětí
stalinismu a nacismu. Následovalo usnesení schválené EP v roce 2019, které nese
název Význam evropské paměti pro budoucnost Evropy. Proti této rezoluci se zvedla
ostrá vlna protestů, neboť přímo i nepřímo podnítila napříč Evropou v posledních pěti
letech další vlny přepisování, zamlčování a manipulací s historickými fakty. Začátkem
roku se v EP zrodila další rezoluce týkající se tématu přepisování dějin. Tentokrát s
velmi explicitním názvem Dezinformace a falšování historie ze strany Ruska v zájmu
ospravedlnění jeho válečné agrese proti Ukrajině  .  
Závažný  je  zejména  fakt,  že  tyto  dokumenty  vyzývají  k  investování  finančních
prostředků do re-interpretace historie prostřednictvím neziskových organizací,  které
pak mají své závěry aplikovat do učebních osnov, přičemž zásah do učebních osnov
ve smyslu úpravy výkladu dějin je EP přímo doporučován. Není již tedy pochyb, že
neziskové  organizace,  skryté  do  hávu  historických  ústavů,  pracují  na  politickou
objednávku a podle toho je také potřeba nahlížet na jejich výstupy jako na krajně
nespolehlivé. I proto je jedním z bodů našeho programu zákaz působení politických
neziskovek ve školách. Vedle neziskovek sehrává svou tragickou roli také např. Ústav
pro studium totalitních režimů, z jehož iniciativy byla stažena z prodeje a zavádění do
škol badatelská učebnici dějepisu Soudobé dějiny. Na základě skutečných příběhů a
primárních  zdrojů  dávala  žákům  prostor  vytvářet  si  o  průběhu  novodobých
historických událostí vlastní názor. A to se dnes nehodí.
 Zároveň v této  souvislosti  odmítáme revizi  rámcových vzdělávacích programů pro
základní  školy,  která  se  dotkne  i  předmětu  dějepis.  Žáci  už  nebudou  procházet
dějinami chronologicky, ale nově se budou dozvídat jen »zásadní« události a období
v souladu s trendem současnosti. Nebudou mít důležité znalosti o historii,  nebudou
znát  souvislosti,  příčiny,  průběh  událostí,  následky.  Nové  pojetí  je  doslova  a  do
písmene likvidací dějepisu a paměti národa.
  Jako doktorandka oboru Historická sociologie pak mám několik osobních zkušeností
s tím, jak dějiny dnes ohýbají zejména »renomovaní« vědci. Na jedné konferenci, kde
jsem mluvila  o  transformaci  kolektivní  paměti  ve  vztahu k osvobození  od  fašismu,
jsem  byla  »napomenuta«,  že  kdo  mluví  o  příchodu  Rudé  armády  jako  o
osvobození, »podlehl bludu stalinské propagandy a že objektivní vědec by měl mluvit
namísto o osvobození o začátku sovětské okupace v roce 1945«. Na další konferenci
pořádané  Vojenským  historickým  ústavem,  jsem  se  pak  doslechla,  že »neustálé
připomínání,  že  nás  osvobodili  Rusové,  že  při  tom  padlo  140 tisíc  rudoarmějců,
překročilo již dávno meze slušnosti a je nám nepatřičně otloukáno o hlavu.«
To snad mluví za vše. Zbyšek Kupský, iportal24
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Všem jubilantům, kteří v měsíci dubnu slaví svá životní
jubilea,   děkujeme za jejich práci pro stranu a do dalších
let přejeme hodně zdraví, protože je vzácné, hodně štěstí.
protože je krásné, hodně lásky, protože je jí málo, hodně

všeho za co žít by stálo a pohodu  a spokojenost v
osobním i rodinném životě.     OV KSČM Kladno


